
G E M E E N T E 

SP Fractie Oss 

T.a.v. de heer Geerts 

Leefomgeving, Wonen en Economie 
Raadhuislaan 2, Oss 
Telefoon 14 0412 
Fax [0412] 64 26 05 
E-mail gemeente@oss.nl 
www.oss.nl 

Postbus 5 

5340 BA Oss 

Wilt u blj uw reactie de 
datum van deze brief en 
ons kenmerk vermelden? 

Datum 

8 maart 2016 

Ons kenmerk 

MB/16 

Behandeld door 

Dirk-Wim in 't Hof 

Doorkiesnummer 

14 0412 

Onderwerp 

Art 41 vragen inkoop groene stroom 

Aantal bijlagen 

Op 9 februari 2016 heeft u het college artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over de 
inkoop van grijze stroom. 

1. Klopt het dat u op dit moment elektriciteit afneemt van Delta en dat u voor de jaren 
2017 en 2018 een contract heeft met E.On Benelux, het bedrijf dat recent een grote 
kolencentrale op de Maasvlakte in gebruik heeft genomen? 

Oss koopt de stroom in samen met andere gemeenten in het Regionaal Inkoopplatform 
Noordoost Brabant. Al sinds jaren is de inkoop van stroom losgekoppeld van het 
vergroenen van de stroom. De inkoop van stroom doet het platform. Het vergroenen doen 
gemeenten zelf door het aanschaffen van zogenoemde Garanties van Oorsprong. Dit 
noemen we ook wel groencertifcaten. Garanties van Oorsprong geven informatie over de 
manier waarop stroom Is geproduceerd. Zij bewijzen dat elektriciteit op een duurzame 
manier is opgewekt. 

Het Regionaal Inkoopplatform heeft inderdaad Delta en E.on als leveranciers 
geselecteerd. Delta levert bijvoorbeeld de producten 'Zeeuws groen' of 
'Ondernemersgroen', stroom met een vaste samenstelling. 
Voor het vergroenen heeft Oss in 2013 en 2014 gekozen voor Nederlandse windenergie en 
in 2015 voor stroom uit biomassa. De keuze maakt Oss jaarlijks en doet dat over het 
afgelopen jaar. De keuze voor 2016 moeten we dus nog maken. 

Waarom is de inkoop van stroom en het vergroenen gesplitst? 
Het splitsen van de inkoop van stroom en vergroenen wordt veel toegepast in de zakelijke 
markt. Het heeft als voordeel dat iedere gemeente binnen het inkoopplatform zijn eigen 
groene keuze kan maken en dat de hoeveelheid groencertificaten die wordt gekocht 
achteraf kan worden afgestemd op het werkelijke gebruik. 

2. Bent u bekend met het feit dat u op deze manier elektriciteit afneemt die voor 75% 
wordt geproduceerd met fossiele energie, voor 5-8% met kernenergie en voor slechts 
3-10% met windenergie? 
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Uw aanname is onjuist. De stroom die Oss inkoopt, wordt 100% groen met de Garanties van 
Oorsprong. Met deze garanties zijn we ervan verzekerd dat het aantal MWh ingekochte 
energie duurzaam is opgewekt op een herleidbare locatie. 

3. Klopt onze berekening dat op deze manier voor het opwekken van de 
electriciteitsbehoefte van de gemeente Oss jaarlijks meer dan 4.000.000 kg C02 de 
lucht in gaat? 

Nee, uw berekening is onjuist. Zie hiervoor ook ons antwoord onder vraag 2. Delta is 
producent, leverancier en inkoper van energie. Leveranciers laten op het zogenoemde 
'stroometiket' zien welke mix van stroom zij inkopen en leveren. De percentages die u in 
vraag 2 noemt, zijn inderdaad de percentages op het stroometiket van Delta. Dat zegt iets 
over de bedrijfsvoering van Delta. Maar het is dus niet zo dat onze stroom uit deze 
percentages bestaat. De vergroening door middel van groencertificaten garandeert dat onze 
stroom 100% duurzaam is opgewekt op herleidbare locaties. 

4. Bent u bekend met het feit dat E. On en Delta in het rapport 'Onderzoek duurzaamheid 
Nederlandse stroomleveranciers 2015' een onvoldoende scoren (4,8 resp 4,4), terwijl 
er ook leveranciers zijn die een 10 scoren? 

Het onderzoek dat u noemt, kijkt niet alleen naar de stroom die de afnemer ontvangt, maar 
naar de gehele bedrijfsvoering op het gebied van inkoop, levering en productie. Omdat Delta 
en E.On investeren in de productie van fossiele energie en kernenergie, scoren beiden niet 
goed in dit onderzoek. In ons inkoopbeleid wegen wij de duurzaamheidsprestatie van een 
bedrijf mee. Dat wegen wij af tegen andere factoren waaronder de prijs. In dit geval maakt 
het uiteindelijk geen verschil voor de duurzaamheid van de door ons ingekochte energie 
omdat deze via de aankoop van groencertificaten wordt vergroend. 

5. Sent u het met ons eens dat het 'afkopen' van grijze stroom met groencertificaten 
niets verandert aan de wijze waarop de door u gekochte stroom wordt opgewekt en 
dat hoogstens sprake is van een kleine subsidie in de orde van grootte van 2 - 4 % 
ten behoeve van het opwekken van groene stroom? 

Nee. Juist groencertificaten bieden de garantie dat de stroom die wordt ingekocht 
daadwerkelijk duurzaam is opgewekt. Duurzaam opgewekte energie die wordt verkocht 
zonder groencertificaten staat te boek als grijze energie. 

6. Bent u het met ons eens dat het veel zinvoller is om als gemeente het goede 
voorbeeld te geven door alleen stroom in te kopen die met wind- of zonne-energie 
wordt geproduceerd? 

Ja. Daarom kiest Oss heel bewust voor Nederlandse groene stroom. Zonne-energie is 
overigens zeer beperkt voorhanden op de energiemarkt, maar wel zelf te produceren op 
bijvoorbeeld de daken van gemeentelijke gebouwen. Wij zien dat als een goede vorm van het 
vergroenen van ons energieverbruik. Een plan voor de verduurzaming van het gemeentelijk 
vastgoed is op dit moment in de maak. Wij nemen uw suggestie hierbij mee. 

7. Bent u bereid de gemeenteraad op korte termijn te informeren over de diverse 
varianten voor stroomvoorziening vanaf 1-1-2019, inclusief de variant waarbij de 
gemeente zelf een of meer windmolens exploiteert en de opgewekte stroom saldeert 
met de stroom die van een energieleverancier wordt afgenomen? Bent u bereid 



Volgvel 

3 

Ons kenmerk 

MB/16 

daarbij de voor- en nadelen, de financiële en fiscale consequenties in beeld te 
brengen, zodat de gemeenteraad zich een goed beeld kan vormen ? 

Exploitatie van windturbines en het afnemen van de opgewekte stroom is een interessante 
optie. Bij het lopende proces rondom windpark Elzenburg gaan we zoals afgesproken ook in 
op het scenario van eigen exploitatie. 

8. öent u bereid deze materie ook onder de aandacht te brengen van de andere 
regiogemeenten waarmee u samenwerkt? 

De voorbeeldwerking is reeds een gespreksonderwerp in het Regionaal Inkoopplatform. 

We vertrouwen er op uw vragen hiermee voldoende te hebben beantwoord. 

Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders van de gemeente Oss. 

De burgemeester. 

Drs. M.J.H. van Schaijk 
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rs. W.J.L. Buijs-Glaudemans 


